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 BRMG/KSiLP-V/0012/12/16 

 

 

PROTOKÓŁ NR  29-12/2016  
                  z posiedzenia Komisji Samorządu i Ładu Publicznego, które odbyło się 
17 listopada 2016r. o godz.16:00 w sali 007 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały 
Jagiellońskie w Gdańsku.  
 

Obecność: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego 
protokołu. 
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji,  w posiedzeniu  uczestniczyło 7  (siedmiu), czyli 
było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Lista innych osób obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
 

Przewodnicząca Komisji Anna Wirska powitała wszystkich obecnych. Stwierdziła  quorum. 
Zaproponowała  zmianę  ustalonego  porządku zawartego w załączniku nr 3 do niniejszego 
protokołu. I tak proponuję:  
• Punkt 1 A – opiniowanie projektu uchwały  w sprawie ustalenia  wysokości opłat za 

usuwanie pojazdów z dróg publicznych, stref zamieszkania, stref ruchu i za 
przechowywanie  tych pojazdów na koszt ich właścicieli. - druk nr 902 

• Punkt 1 B -  opiniowanie projektu uchwały  zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 899, 

• Punkt 1 C  - opiniowanie  projektu uchwały  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok  - druk nr 900. 

• Punkt 1 D – opiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta  Gdańska  - druk nr 894. 

 

Pozostałe punktu porządku bez zmian. Komisja nie zgłosiła uwag  do tak zaproponowanego 
porządku. 

Komisja, jednogłośnie – 5 głosami za- przyjęła  następujący porządek posiedzenia: 
1 A – Opiniowanie projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości opłat  za  
        usuwanie  pojazdów z dróg publicznych, stref zamieszkania, stref ruchu i za  
         przechowywanie tych pojazdów na koszt ich właściciel. - druk nr 902 
 
1 B -  Opiniowanie  projektu  uchwały  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie przyjęcia   
         Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 899 
 
 1 C  - Opiniowanie  projektu uchwały  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia  
          Budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok  - druk nr 900. 
 
1 D –  Opiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej  
         Gminy Miasta  Gdańska  - druk nr 894. 
 
2.  Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska 
      na 2016 rok –  druk nr 895  w zakresie działania Komisji: 

1) Biuro Rady Miasta Gdańska, 
2) Wydział Kadr i Organizacji  
3) Kancelaria Prezydenta  
4) Wydział Bezpieczeństwa  i Zarządzania Kryzysowego   
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3. Opłaty    za   parkowanie  pojazdów   samochodowych  w  strefie  płatnego   
      parkowania 
 
4. Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  

 

PUNKT 1 A 
Opiniowanie projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości opłat  za usuwanie  
pojazdów z dróg publicznych, stref zamieszkania, stref ruchu i za  przechowywanie 
tych pojazdów na koszt ich właściciel. - druk nr 902 
 
(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z 24 listopada   2016r. - BRMG-S.0006.350.2016). 
 
Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem  omówiła Pani Joanna Pińska – Zastępca 
Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego. Powiedziała między 
innymi: 
Jak co roku przedstawiamy propozycję uchwały wskazującej wysokość opłat za  usuwanie i 
przechowywanie pojazdów usuniętych na podatnie ustawy prawo o ruchu drogowym. 
Zmiana zaistniała w wyniku wprowadzenia  zmian w obwieszczeniu Ministra Finansów. Na 
skutek deflacji zmiana jest bardzo mała. Ta różnica opłat w powiązaniu z ilością 
odholowanych pojazdów uszczupli budżet Miasta o 2,5 tysiąca złotych, co nie wpłynie na 
prawidłową realizację zadania.    
 

Anna Wirska – Przewodnicząca Komisji  
Czy zwiększyła  się ściągalność tych opłat, szczególnie za przechowywanie tych pojazdów? 
 

Joanna Pińska – Zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Ostatnio wpłynęło 15 tysięcy złotych  od jednego pana, co nas bardzo usatysfakcjonowało. 
Rozpoczęła  się już działalność egzekucyjna i pewne wpływy  zaczynamy już odnotowywać, 
co nas bardzo cieszy. 
 

Piotr Walentynowicz  - członek Komisji 
Czy to dotyczy też opłat za zakładanie blokad na samochody?  
 

Joanna Pińska – Zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Nie.  
 

Piotr Walentynowicz  - członek Komisji 
Zmiana dotyczy podwyższenia opłat? 
 

Joanna Pińska – Zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Nie, obniżenia. 
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca poddała pod 
głosowanie pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 
druku nr  902. 
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USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
 

 Komisja Samorządu i ŁAdu Publicznego  po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Panią Joannę Pińska – Zastępcę Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego, jednogłośnie  –6 głosami „za” - pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 902. (Opinia  Nr 29-12/171-63/16).   
 

 
PUNKT  1 B 

Opiniowanie  projektu  uchwały  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie przyjęcia  
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 899 
 
(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z 24 listopada  2016r. - BRMG-S.0006.347.2016). 

 
Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem – w  zakresie  działania Komisji  omówiła Pani 
Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetu  Wydziału Budżetu Miasta 
i Podatków.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca poddała pod 
głosowanie pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 
druku nr  899. 
 
 
USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i ŁAdu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Panią Marię Wojnarowską –  Kierownika Referatu Planowania Budżetu Wydziału 
Budżetu Miasta i Podatków   – 3 głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących się”  - 
pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały  w zakresie działania Komisji 
zawarty w druku nr 899 (Opinia Nr  29-12/172-64/16). 

     

PUNKT  1 C 
Opiniowanie  projektu uchwały  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok  - druk nr 900. 
 
(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z 24 listopada  2016r. - BRMG-S.0006.348.2016). 

 
Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem – w  zakresie  działania Komisji  omówiła Pani 
Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetu  Wydziału Budżetu Miasta 
i Podatków.  
Zmiany zarówno po stronie dochodów jak i po stronie wydatków. Pozycja dochodowa  
wprowadzana  do projektu uchwały -  w zakresie działania tej Komisji - to środki z 
Krajowego Funduszu Szkoleniowego 19.200 zł z przeznaczeniem na szkolenie pracowników 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. Taka zmiana jest po stronie wydatków, środki przeznaczone 
są na szkolenia pracowników. 
30 tysięcy złotych przeniesione z Biura Informatyki do Wydziału Bezpieczeństwa i 
Zarządzania Kryzysowego z przeznaczeniem na aktualizację systemu wspomagającego 
dyspozytorni Miejskiego Systemu Zarządzania Kryzysowego. 
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Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Mam pytanie dotyczące tych szkoleń. Co to za  szkolenia? Nowych pracowników, czy 
wprowadzane są nowe  systemy i trzeba  ich przeszkolić? 
 

Alicja Bielińska –Łoza  - Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji  
To są szkolenia zwiększające umiejętności pracowników. Była możliwość pozyskania 
dofinansowania z Krajowego Funduszu Szkoleniowego  w granicach 80% kosztów szkolenia. 
Chętnie skorzystaliśmy z takiej możliwości.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca poddała pod 
głosowanie pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 
druku nr  900. 
 
USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
 

Komisja Samorządu i  Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownik Referatu Planowania Budżetu w  Wydziału 
Budżetu Miasta i Podatków  – 4 głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących się” - 
pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały w zakresie działania Komisji, 
zawarty w druku nr 900.  (Opinia Nr  29-12/173-65/16).   

 

PUNKT  1D 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta  Gdańska  - druk nr 894. 

 
(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z 24 listopada  2016r. - BRMG-S.0006.342.2016). 
 

Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem – w  zakresie  działania Komisji  omówiła Pani 
Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetu  Wydziału Budżetu Miasta 
i Podatków. Powiedziała między innymi: 
Perspektywa czasowa objęta tym projektem uchwały to lata 2017–2045. WPF przygotowany 
jest na bazie założeń makroekonomicznych, również własnych przeliczeń i kalkulacji. 
Zastosowano inflację, zgodnie z wytycznymi Ministerstwa Finansów. To są dane 
makroekonomiczne podawane co roku na potrzeby sporządzenia wieloletnich prognoz 
finansowych jednostek samorządu terytorialnego. Przyjęto tutaj dwa podstawowe 
wskaźniki: realny wzrost pkb i inflację średnioroczną.  
Inflacja, zgodnie z wytycznymi kształtuje się w perspektywie czasowej 1917-1921r.  od 
1,3% do 2,5%. Realny wzrost  pkb, zgodnie z wytycznymi w roku 2017 -  3,6% , w latach 
kolejnych: 3,8%, 3,9%, 3,9% i 3,5% w roku 2021. 
We wszystkich latach objętych WPF przyjęte wielkości wskazują na  nadwyżkę operacyjną, 
czyli wydatki bieżące są mniejsze od dochodów bieżących przez cały okres  do 2045 roku, 
zgodnie z tymi założeniami. 
WPF w okresie nowej perspektywy UE do 2023 r. licząc  wkład dofinansowania, przewiduje, 
że  wydatki majątkowe w tym okresie osiągną poziom 3.077  mln zł łącznie we wszystkich  
latach. Z czego przewiduje się, jako przedsięwzięcia 1.500.019 tys. zł już rozpisane  w tej 
WPF z czego kontynuowane tj. 1.400 mln zł i nowe 102 mln zł. Niezaangażowane środki na 
przedsięwzięcia w tym okresie to  1,5 mld zł.  
Środki na wydatki majątkowe przewidziane w WPF przewidują na ten moment 
sporządzania projektu, rozpisane przedsięwzięcia 260 mln zł. Na razie dotyczy to czterech 
przedsięwzięć: rozbudowa  wiaduktu Biskupia Górka, rewaloryzacja i adaptacja  wozowni 
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artyleryjskiej w Centrum Hewelianum, rozbudowa ulicy Kartuskiej na odcinku od ul. 
Otomińskiej do  granicy Gdańska w ciągu drogi krajowej nr 7 i Gdański Szlak Wodociągowy. 
Jeśli chodzi o wskaźniki ostrożnościowe wyznaczane przez ustawę o finansach publicznych 
to w całym okresie objętym WPF to są one typowe. Mam tutaj na myśli, że w żadnym roku 
nie został osiągnięty maksymalny dopuszczalny wskaźnik zadłużenia.  
Nowe przedsięwzięcia, które zostały ujęte w WPF - w zakresie bieżących przedsięwzięć to   
są to dwa: wzmocnienie potencjału małych organizacji sportowych oraz zwiększenie ich 
aktywności na forum współpracy międzynarodowej – łącznie 482 tys. zł. Drugie 
przedsięwzięcie 1.097 tys. zł – tworzenie żeglarskiego produktu turystycznego 
skierowanego do właścicieli, armatorów tradycyjnych żaglowców oraz agencji 
turystycznych, czyli Baltic Pass.  
Nowe przedsięwzięcia inwestycyjne, jest ich siedem z czego największe stanowi  budowa 
obiektu szkolnego przy ulicy Jabłoniowej – 44 mln zł.  
Jeśli chodzi o zakres działania tej Komisji to działania zapobiegawcze w ochronie 
przeciwpowodziowej Miasta Gdańska. Rozpisane jest na to zadanie  dość dużo środków   w 
poszczególnych latach – w roku 2017  to 8 mln zł, 2018 r.- 14 mln zł, 2019 r. – 2,7 mln zł.  
Ogólnie  - to tyle.  
 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania ze strony radnych? 
 
Anna Kołakowska – członek Komisji 
Mówiła  Pani o jakimś nowym produkcie żeglarskim. Co to jest? 
  
Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetu  Wydziału Budżetu Miasta 
i Podatków 
To jest nowe przedsięwzięcie w części bieżącej przedsięwzięć. Ma to posłużyć zwiększeniu 
atrakcyjności turystycznej regionu południowego Bałtyku. Program ten jest skierowany do 
żeglarzy, czyli nasze nabrzeża, głównie na terenie mariny mają być modernizowane i 
dostosowane do przyjmowania różnego rodzaju jednostek morskich. 
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Czy są jeszcze pytania? 
 

Przemysław Ryś – członek Komisji 
Mnie martwią założenia pkb na poziomie 3,6%. 
 

Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetu  Wydziału Budżetu Miasta 
i Podatków 
Jeżeli Ministerstwo Finansów daje wytyczne i są one na potrzeby budowania wieloletnich 
prognoz jednostek samorządu terytorialnego, to przepis jest taki, że trzeba się ich sztywno 
trzymać. Jeżeli jednostka samorządu terytorialnego pokusi się o własne prognozy, to musi 
je doskonale skalkulować, uzasadnić i opisać. WPF jest prawie co miesiąc aktualizowana i 
wskaźniki w ciągu roku ewoluują. W związku z  tym, aby Regionalna Izba Obrachunkowa 
jako organ nadzoru miała  chociażby jakiś punkt odniesienia, żeby ocenić te wieloletnie 
prognozy to musi mieć jakieś wspólne założenia i stąd są te wytyczne. Ja z tymi 
wytycznymi nie dyskutują, bo mnie obowiązują przepisy prawa.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Jeszcze jakieś pytania? 
 

Halina Człapińska – radna Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Jest kwota  126 tysięcy złotych na infrastrukturę na nowych osiedlach. Kwota niewielka, 
liczba mnoga osiedli  - to na co  te pieniądze? 
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Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetu  Wydziału Budżetu Miasta 
i Podatków 
Kwota 126 tysięcy złotych dotyczy roku 2019 i chodzi tutaj o jedną lokalizację. 
Prawdopodobnie  zadanie  to będzie napełniane środkami. Jest  to tak  nazwane, aby nie  
zawężać  tego przedsięwzięcia do jednej lokalizacji. Jest to przedsięwzięcie w wieloletniej 
prognozie finansowej.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca poddała pod 
głosowanie pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 
druku nr  894. 
 
USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych przez Panią Marię Wojnarowską –  
Kierownik Referatu Planowania Budżetu w Wydziału Budżetu Miasta i Podatków   – 4 
głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących się”  - pozytywnie  zaopiniowała  
przedmiotowy projekt uchwały w zakresie działania Komisji.   
           

PUNKT  2 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska 
na 2016 rok –  druk nr 895  w zakresie działania Komisji: 

1) Biuro Rady Miasta Gdańska, 
2) Wydział Kadr i Organizacji  
3) Kancelaria Prezydenta  
4) Wydział Bezpieczeństwa  i Zarządzania Kryzysowego   

 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Poproszę pana Dyrektora Biura Rady Miasta Gdańska.  
 

Biuro Rady Miasta Gdańska 
Piotr Spyra Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska  
W budżecie  Biura na rok 2017 zaplanowano 3.876 tys. zł, co stanowi wzrost o 9,2%. W 
większości jest to spowodowane wzrostem  rezerwy celowej na obsługę jednostek 
pomocniczych. W tym roku  ich liczba zwiększyła  się o dwie, a 4  grudnia br.  są wybory  
do  kolejnej rady dzielnicy. Rezerwa celowa  w naszym budżecie to kwota  prawie 1.860 
tysięcy złotych.  Jeśli są  pytania – to bardzo proszę.  
 

Anna Kołakowska – członek Komisji  
Te ponad 3,8 mln zł, to nie tylko są na  rady dzielnic. Na co jeszcze? 
 

Piotr Spyra Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska  
Przede wszystkim diety radnych Miasta i diety funkcyjnych radnych  dzielnic. Jest to kwota 
prawie  2 mln zł. Niecałe 400 tys. zł  na pozostałą działalność  i obsługę Rady Miasta.  
 

Anna Kołakowska – członek Komisji  
Czy w tych kwotach są  środki na pensję pracowników Biura? 
 

Piotr Spyra Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska  
Absolutnie nie. W tych  pozostałych  środkach  to  obsługa  prawna, czyli co miesięczne 
zlecenia dla mecenasa,  organizacja  uroczystości, Honorowy Obywatel, zawieranie  umów 
tłumaczenia, ekspertyzy, zakup wiązane okolicznościowych, ubezpieczenia  zagraniczne  
dla radnych, itd..  
 

Anna Kołakowska – członek Komisji  
A ile w tym roku wydano na tzw. uroczystości? 
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Piotr Spyra Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska  
Musiałbym sprawdzić, bo w tej chwili mówię o planie  budżetu na rok przyszły. Ale na 
pewno nie wykorzystaliśmy całego budżetu.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Jeśli nie ma więcej pytań, do przechodzimy do kolejnego Wydziału.  
 

Wydział Kadr i Organizacji 
Alicja Bielińska -  Łoza  - Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji powiedziała między 
innymi: 
Dochody planowane  na 2017r.  są  na kwotę 6.534.370 zł. Główna pozycja  to dotacje na 
wynagrodzenia  pracowników wykonywujących zadania zlecone powiatu i jest to kwota  
6.222.470 zł. Pozostała kwota to wpływy z czynszów, opłat eksploatacyjnych  czy z opłat 
za  prywatne rozmowy telefoniczne pracowników.  
Wydatki zaplanowano na kwotę 101.656.193 zł. W stosunku do roku bieżącego  to wzrost 
ok. 1% wydatków, co wynika głównie z kosztów ochrony i sprzątania z uwagi na 
podniesienie minimalnego wynagrodzenia. W ramach tych wydatków  na wynagrodzenia 
pracowników wraz z pochodnymi zaplanowano kwotę 83 mln zł. W ramach wydatków  
zaplanowane  zostały jeszcze  wydatki rzeczowe związane  z funkcjonowaniem jednostek 
pomocniczych, wydatki związane z obsługą uroczystości ślubnych. Na rok przyszły nie 
zakładany jest wzrost wynagrodzeń.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Proszę - pytania ze strony radnych? Nie ma. Dziękuję i przechodzimy  do kolejnego 
Wydziału.  

Kancelaria Prezydenta 
Maciej Buczkowski – Zastępca Dyrektora Kancelarii Prezydenta 
Na przyszły rok Kancelaria planuje wydatki w  kwocie 3.311.625 zł, tj. wzrost 0,51%. Jest 
to związane z planowanym  wzrostem cen Euro, bo w przypadku dwóch organizacji składki 
są płacone  w Euro. 
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Czy są pytania ze strony  Radnych? 
 

Anna Kołakowska – członek Komisji 
Czy mógłby Pan uszczegółowić  te 3 mln zł.  
 

Maciej Buczkowski – Zastępca Dyrektora Kancelarii Prezydenta omówił  szczegółowo 
zaplanowane  wydatki, zgodnie z treścią  projektu  uchwały.  
 

Anna Kołakowska – członek Komisji 
Ile wydano w tym roku na uroczystości związane z kombatantami, bo jakoś nie 
przypominam sobie  takich uroczystości.  Nawet jako kombatant nie przypominam sobie, 
abym brała  udział w takich uroczystościach.   
 

Maciej Buczkowski – Zastępca Dyrektora Kancelarii Prezydenta 
Na wszystkie wydarzenia związane z obsługą tego typu wydarzeń ponieśliśmy koszty  w 
wysokości 575 tys. zł. Ile  konkretnie na jakie, to w tej chwili nie powiem, ponieważ nie 
omawiam w tej chwili sprawozdania z wykonania budżetu i takich danych tutaj nie mam.  
 

Anna Kołakowska – członek Komisji 
To na co dokładnie w przyszłym roku planuje  Pan środki.  
 

Maciej Buczkowski – Zastępca Dyrektora Kancelarii Prezydenta 
Planuję na obchody II wojny światowej, wydarzenia  rodzin katyńskich, spotkanie więźniów 
obozów koncentracyjnych, na wydarzenia związane z wigilią emerytów i kombatantów, na 
spotkanie prezydenta z mieszkańcami, na spotkanie - Dzień Kombatanta. Planujemy  środki 
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również na wydarzenia związane z kongresem studentów – międzynarodowe spotkanie 
studentów oraz zabezpieczamy kwoty na wnioski, które zawsze w ciągu roku się pojawiają. 
Rocznie odnotowujemy około 100-200 próśb ze strony różnego rodzaju stowarzyszeń, na 
które reagujemy, oczywiście  w zależności od tego czy oceniamy je jako wydarzenia 
istotne i czy mamy na to środki. 
 

Anna Kołakowska – członek Komisji 
Jeśli chodzi o wigilię, Dzień Kombatantów to jestem w stanie zaakceptować te pieniądze 
Państwo wydajecie, jest to konkretne. Ale na  rocznicę wybuchu II wojny światowej to 
oprócz wieńców  - na co? 
 

Maciej Buczkowski – Zastępca Dyrektora Kancelarii Prezydenta 
Koszt organizacji tego wydarzenia na Westerplatte – w różnych latach  różnie – ale  to jest 
300 tysięcy złotych do ponad 100 tysięcy złotych, w zależności od skali. Jak 
organizowaliśmy to wydarzenia, kiedy była  inscenizacja  Wołoszańskiego  to koszt ten 
wyniósł ok. 350 tys. zł. Od kilku laty już nie organizujemy  takiej inscenizacji i w tej chwili 
koszt  organizacji  wydarzeń na Westerplatte jest powyżej 100 tys. zł.  Oczywiście nie 
wszystkie wydatki pochodzą z Kancelarii Prezydenta, ale  ich gro  jest płacone przez 
Wydział Promocji i Komunikacji Społecznej. My natomiast pomagamy  - kwestia kwiatów, 
organizacji, kwestia medyczna, zakup wiader i pochodni dla harcerzy, kwestia transmisji 
udzielania straży  Granicznej, itp. To są tego typu wydatki. W tym roku było to ok. 150 
tysięcy złotych. 
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję.  Czy są  jeszcze pytania?  Nie widzę. Poproszę o przedstawienie budżetu  
kolejnego Wydziału.  
 

Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 
Joanna Pińska - Zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego powiedziała między innymi: 
Budżet  Wydziału  na rok 2017  to łączna kwota ponad 46 mln zł. W budżecie tym mieści się 
budżet Państwowej Straży Pożarnej, jako nasze zadanie zlecone oraz cały budżet  Straży 
Miejskiej. Wydział do swojej dyspozycji ma 2.758 tys. zł. Środki przeznaczamy na 
dofinansowanie policji, w tym na dodatkowe patrole,  nagrody i programy prewencyjne. 
Straż Pożarną dofinansowujemy  w sprzęt, paliwo i program ochrony przeciwpożarowej. 
Utrzymujemy również Ochotniczą Straż Pożarną – 3 jednostki i jest to wydatek w wysokości 
420 tys. zł. W naszym budżecie mamy również działalność związaną  z ochroną środowiska, 
czyli patrole zwierzęce – 130 tys. zł. Ogólnie za zarządzanie kryzysowe, czyli utrzymanie 
monitoringu, akcje bezpośrednie, zakupy energii do monitoringu, ekspertyzy, opłaty 
sądowe, patrole medyczne  - 1.454 tys. zł.   
Budżet Straży Miejskiej wzrósł o 1% i projekt budżetu wynosi 2.593 tys. zł. Ten nieznaczny  
jego wzrost jest związany z polityką kadrowa i podniesie minimalnych pensji. 
Zadania zlecone ze PSP  środki, które  do nas wpływają na ten cel  to kwota  20.794 tys. zł. 
Inwestycje  zaplanowane są na kwotę 3.775 tys. zł. Największa z nich to budowa systemu 
ostrzegania i alarmowania przed zagrożeniami. Będzie  składać wniosek unijny, a wartość  
całego projektu  to kwota 1.320 tys. zł. Na monitoring  w roku 2017 chcemy przeznaczyć 
0,5 mln zł. 870 tys. zł potrzebujemy na przeniesienie studia z komisariatu policji na ulicy 
Piwnej do nowo budowanego komisariatu na ulicy Wiesława. Ta inwestycja przenosi się z 
roku na rok, ponieważ były tam dosyć duże problemy z wykonawstwem.  
Z budżetu obywatelskiego mamy łącznie 235 tys. zł na trzy zadania na: Oruni, Św. 
Wojciech, Siedlcach i parku nad Strzyżą.  Kolejne zadanie to termomodernizacja Komendy 
Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej. 
Dochody Wydziału planowane są na poziomie prawie 800 tys. zł, a Straży Miejskiej  na 
kwotę 950 tys. zł.  
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Na dochody Wydziału składają się dzierżawa schronu pod Placem Dominikańskim i przy 
Olejarni, odholowywanie pojazdów i dotacja z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 
za utylizację pojazdów, które corocznie przekazujemy do utylizacji. Dochody Straży 
Miejskiej to wpływy z mandatów. Dziękuję.   
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję.  Czy są pytania ze strony radnych?  Nie widzę.  
 

Halina Człapińska – radna Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Nie wiem, czy dobrze kieruję swoje pytanie – czy do Państwa należą schrony obrony 
cywilnej. Takich schronów u nas jest bardzo dużo, między innymi we Wrzeszczu  ul. 
Dmowskiego, w Śródmieściu. Nikt się nimi nie zajmuje.  Przejrzałam kompetencje Zarządu 
Dróg i Zieleni i nie ma tam odniesienia  do schronów. Wydaje mi się, że jest to w Waszej 
kompetencji – Wydziału BiZK. Chodzi o to, aby je odpowiednio przejrzeć, dozorować. 
Nawet estetyka i zewnętrzna  strona tych schronów powinna  prezentować  przynajmniej 
dobry stan. Do kogo możemy zwrócić się z prośbą o takie informacje.  
 

Joanna Pińska - Zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Do naszego Wydziału, a my zobaczymy  czy one są w ewidencji.   
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Nie ma więcej pytań?. To poproszę  jeszcze  Panią Wojnarowską o ogólnikowe  omówienie   
projektu  budżetu = wpływy, wydatki, dochody, nadwyżki, deficyty, kredyty  itp.  
 

Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetu  Wydziału Budżetu Miasta 
i Podatków  
Projekt uchwały na 2017 rok przewiduje dochody na ogólną kwotę prawie 2.709 mln zł, 
natomiast wydatki  to 2.870 mln zł. Z tego wynika, że  zaplanowany jest deficyt  w  kwocie 
ponad 161 mln zł. 
Dochody – część bieżąca dochodów budżetowych stanowi ponad 2.500 tys. zł. Dochody 
majątkowe to głównie dotacje na zadnia majątkowe i  dochody z mienia komunalnego 
prawie 158 mln zł. Jak co roku największą pozycję stanowi podatek dochodowy od osób 
fizycznych ponad 750 mln zł. Dalej  to subwencje  z budżetu Państwa w tym największa  to 
subwencja oświatowa  bo ponad 450 mln zł.  Dochody na rok 2017  w stosunku do 2016r. 
przewidywanego wykonania są nieco niższe, ale wynika to z dotacji z budżetu Państwa. Na 
początek ta dotacja jest skalkulowana, jakby do kwot podstawowych, a w ciągu roku 
następuje zwiększenie w zależności od potrzeb.  
Jeśli chodzi o wydatki, tak jak  wspominałam już wcześniej, ich bieżąca  część to prawie 
2.300 mln zł, wydatki majątkowe są skalkulowane na kwotę 574 mln zł. Tradycyjnie 
największą pozycję w wydatkach bieżących zajmuje oświata i wychowanie. Na 2.300 mln zł  
- 805 mln zł  to są  wydatki na oświatę i wychowanie.   
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Jak to się ma procentowo? 
 

Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetu  Wydziału Budżetu Miasta 
i Podatków  
To jest niecałe 30% ogółu wydatków bieżących. Te wydatki z roku na rok rosną. W 
założeniach przyjęto wzrost wynagrodzeń  dla nauczycieli, średnio o 1,3%. Wzrost 
wydatków  na oświatę  w stosunku  do  roku bieżącego  to ponad 32 mln zł.  
Kolejna duża pozycja  wydatków bieżących  to komunikacja zbiorowa ponad 350 mln zł, z 
czego transport zbiorowy to 301 mln zł. Komunikacja miejska jak co roku wymaga 
dofinansowania, czyli dochody z biletów stanowią 54% ogółu wydatków na komunikację 
zbiorową, reszta  to dopłata  z budżetu miasta. Oświata już od lat jest finansowana w 



10 

 

dużej części ze środków własnych budżetu. Subwencja oświatowa pokrywa  ponad 56%, a 
44% to środki budżetu Miasta.  
Wydatki majątkowe w roku 2017 to 20% wydatków w wydatkach majątkowych, ale ta 
relacja w  ciągu roku  z całą  pewnością się zmieni. Wydatki majątkowe to kwota  574 mln 
zł. Największe inwestycje  to  rozbudowa  ul. Kartuskiej na odcinku od ulicy Otomińskiej 
do granicy miasta Gdańska – 66 mln zł, budowa i przebudowa  dróg lokalnych w różnych 
dzielnicach miasta ponad 11 mln zł, modernizacja nawierzchni dróg na terenie Gdańska – 
10 mln zł, GPKM etap IV – 40 mln zł w 2017 roku obejmuje sześć projektów inwestycyjnych 
tj. linia tramwajowa w ulicy Nowej Bulońskiej, tabor tramwajowy do obsługi nowo 
wybudowanych linii tramwajowych 15 sztuk, przebudowa infrastruktury tramwajowej na 
odcinku ul. Budzisza – Stryjewskiego – Nowotna, nowe linie tramwajowe w dzielnicy 
Gdańska Południe etap I, budowa Nowej Warszawskiej, nowe wiaty, nowe tablice 
informacyjne.  Wydatki na rozbudowę i modernizację sieci drogowej i kolejowej w porcie 
wewnętrznym w Gdańsku – 7,5 mln zł.  
Wskaźniki oszczędnościowe wynikające z ustawy o finansach publicznych  dla 2017 roku  - 
maksymalne dopuszczalne zadłużenia 14,63%, natomiast wskaźnik osiągnięty z kwot 
przyjętych do planowania w uchwale budżetowej 4,28%. Udział długu nominalnego w 
dochodach ogółem osiągnął poziom 37%, co w odniesieniu do  przepisów, które określały  
maksymalny poziom zadłużenia w stosunku do dochodów ogółem na 60%, stanowi nieco 
więcej jak połowa.  
Tak w skrócie wygląda projekt  budżetu na rok 2017, przedstawiony Państwu. 
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Bardzo dziękuję. Czy są pytania? 
 

Anna Kołakowska  - członek Komisji 
Bardzo  proszę   powiedzieć mi – tak w skrócie – na jakie sfery  wydatki wzrosną a na jakie 
zmaleją.  
 

Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetu  Wydziału Budżetu Miasta 
i Podatków  
Jeśli chodzi o wydatki bieżące  to najwięcej wzrosną  na oświatę o 32 mln zł. Jest nowy 
dział 855 – Rodzina  i w tym jest między innymi Program 500+ i jest wzrost ponad 37 mln zł 
w stosunku do przewidywanego wykonania w roku  bieżącym. Mamy również 6 mln zł  
wzrostu na działalności kulturalnej. Ponad 5 mln zł  na drogi i komunikację zbiorową, co 
nie jest dużym wzrostem przy kwocie  budżetowej 358 mln zł.  
Mamy niewielki spadek w gospodarce mieszkaniowej 1 mln zł, w melioracjach 4 mln zł co 
przy budżecie 10 mln zł stanowi dosyć poważną kwotę. Ogólnie jeśli chodzi o wydatki 
bieżące jest wzrost per saldo 122 mln zł. 
Jeśli chodzi o wydatki majątkowe, to ogółem jest spadek w stosunku do  przewidywanego 
wykonania o 10 mln zł. Jeśli chodzi o oświatę, to jest tam 13 mln zł mniej. Melioracje 10 
mln zł wzrostu, niewielki spadek w gospodarce mieszkaniowej, w kulturze i sporcie.  
Jeśli chodzi o Program  500+, to patrząc na realizację roku bieżącego, to było tak, że 
dotacje z budżetu Państwa były zwiększane na podstawie raportów składanych przez MOPR 
o ilości potrzebnych środków na wypłatę. Można domniemywać, że ten rok będzie 
podobny. Jest zawiadomienie o dotacji skalkulowanej w ustawie budżetowej budżetu 
Państwa dla  Gdańska na poziomie takim, jaki przedstawiłam. Natomiast potrzeby z całą 
pewnością będą większe i sukcesywnie będą zgłaszane  raporty i mam nadzieję, że tak jak 
w tym roku środki będą uzupełniane.   
  
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję. Nie widzę więcej  głosów  w dyskusji. 
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Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca poddała pod 
głosowanie pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 
druku nr  895. 
 
USTALENIA KOMISJI  - OPINIA Nr 29-12/175-67/16 
 
Komisja po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych przez:  
• Pana Piotra Spyrę  - Dyrektora Biura Rady Miasta Gdańska, 
• Panią Alicję Bielińską – Łoza – Dyrektora Wydziału Kadr i Organizacji 
• Pana Macieja Buczkowskiego – Zastępca Dyrektora Kancelarii Prezydenta,   
• Panią Joannę Pińską – Zastępcę Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i 

Zarządzania Kryzysowego 
• Panią  Marię  Wojnarowską  - Kierownika Referatu Planowania Budżetu w  

Wydziału Budżetu Miasta i Podatków   
-  4 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” i  1 głosie „przeciwnym” – 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2017 rok – w zakresie działania Komisji. 

PUNKT  3 
Opłaty    za   parkowanie  pojazdów   samochodowych  w  strefie  płatnego 
parkowania 
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Poprosiłabym o omówienie  najważniejszych rzeczy: ile wynosi abonament dla mieszkańca, 
dla  prowadzącego działalność gospodarczą na danym terenie, itd. 
 

Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni powiedział między innymi: 
Druk nr 887 dotyczy dwóch porządkowych rzeczy idących w kierunku pewnych 
funkcjonalnych ułatwień dla kierowców korzystających ze strefy płatnego parkowania. 
Dzisiaj, jako kierowcy parkujący w strefie płatnego parkowania mamy obowiązek włożenia 
biletu w samochodzie na widocznym miejscu podszybiu. Wiąże się to czasami z pewnymi 
utrudnieniami. Ta  uchwała  spowoduje, że korzystający ze strefy płatnego parkowania 
wbija swój numer rejestracyjny samochodu na klawiaturze alfanumerycznej i opłaci  
postój. System odnotowuje numer rejestracyjny samochodu, a kontroler wbijając w swój 
terminal numer  samochodu widzi, czy  postój jest opłacony  czy nie. Na dzień  dzisiejszy 
we Wrzeszczu jest ponad trzydzieści parkometrów, które nie mają klawiatury 
alfanumerycznej i nie można tam wbić numeru rejestracyjnego, ale wszystkie stare 
parkometry zostaną wymienione  do 23 grudnia 2016r.  
Dochodziły do nas wnioski użytkowników, którzy korzystali z opłaty za  pomocą aplikacji w 
telefonach komórkowych, dlatego teraz modyfikujemy aplikację tak, aby można  od razy  
wbić czas postoju np. dwie  godziny i za ten czas zostaną  ściągnięte środki.  
 

Anna Kołakowska  - członek Komisji 
Jaki będzie koszt wymiany  parkomatów? 
 

Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni 
Część  została już wymienionych, część  do końca  roku i jeszcze w przyszłym  roku – razem 
to będzie ok. 3,5 mln zł. Na jeden parkometr przypada około  piętnaście tysięcy złotych. 
Dotychczasowe parkometry, które mieliśmy w mieście były  wyeksploatowane  do granic 
możliwości.  
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Anna Kołakowska  - członek Komisji 
Koszt  miesięczny parkowania w strefie płatnego parkowania dla osób przyjeżdżających do 
Gdańska od pracy wynosi 500 zł. Czy ludzi pracujących w Gdańsku a tutaj nie 
mieszkających można by potraktować tak samo jak mieszkańców. Ja osobiście jestem 
przeciwna  strefom płatnego parkowania i na pewno nie poprę niczego w tej kwestii, ale 
skoro człowiek musi być  w takiej sytuacji, to chciałabym wiedzieć czy coś dla niego się 
poprawi, czy nie.  
 

Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni 
Odpowiem wprost nie. Nie planujemy. Powód, dla którego nie planujemy to generalnie 
wprowadzenie strefy płatnego parkowania to spowodowanie rotacji w miejscach, gdzie 
jest deficyt miejsc postojowych, jak również wyzwolenie pewnych innych, aniżeli tylko 
komunikacja indywidualna  przyzwyczajeń do korzystania, do swojej mobilności. A więc 
komunikacja zbiorowa, rower, bądź ruch pieszy, gdy jest stosunkowo niedaleko do celu. 
Natomiast  jeśli chodzi o mieszkańców, to poprzednio było 30 zł za miesiąc i 300 zł rocznie, 
a ostatnio zmniejszyliśmy te opłaty, jeśli chodzi o mieszkańców.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
A ci, co prowadzą działalność gospodarczą? 
 

Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni 
Ci, co prowadzą działalność gospodarczą, to jest 150 zł miesięcznie, a jeżeli chcą zapłacić  
za cały rok to jest to kwota 900 zł.  
 
Anna Kołakowska  - członek Komisji 
To jest jakiś dodatkowy podatek. Nie wiem, czy zdajecie sobie sprawę z tego, że 
obciążacie dodatkowymi kosztami ludzi za ich działalność, za ich inicjatywę i za to, że 
muszą tutaj mieszkać. To jest dla mnie niepojęte.  
 

Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni 
Chciałbym odpowiedzieć w ten sposób: strefa płatnego parkowania jest pewną formą 
związaną z zarządzaniem drogą. Nie jest formą związaną z zarządzaniem jakimiś 
aktywnościami, o których Pani mówi. Generalnie rzecz  biorąc chodzi o to, żeby na drodze 
publicznej nie było jakiegoś… Albo odpowiem jeszcze inaczej – złóżmy, że kasujemy strefę 
płatnego parkowania… 
 

Anna Kołakowska  - członek Komisji 
Mnie nie o to jakby chodzi i szkoda na to czasu, zdaje sobie sprawę, co Pan chce 
powiedzieć.  Niemniej jednak my tutaj mieszkamy, tutaj  żyjemy i to miasto tworzymy, i 
je utrzymujemy.  
 

Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca komisji 
Mamy złe oznakowanie stref płatnego parkowania. Ostatnio głośno jest o tym, że miejsca  
parkingowe powinny być specjalnie oznaczone. Czy Zarząd Dróg i Zieleni przewiduje jakieś 
specjalne oznakowanie miejsc postojowych.    
 

Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni 
Tak, rzeczywiście sprawa jest dosyć głośna. Były opinie, że Zarząd Dróg i Zieleni wbrew 
bardzo silnie ugruntowanemu stanowisku Naczelnego Sądu Administracyjnego nie stosuje 
się do  rozporządzenia Ministra Infrastruktury w sprawie oznakowania. Więc odpowiem w 
ten sposób: wbrew pozorom wyroki NSA w przeciągu ostatnich lat, a dokładnie od roku 
2012 do  roku 2016 były absolutnie niejednoznaczne. Dopiero mniej więcej  od stycznia 
tego roku do czerwca tego roku były trzy ostatnie wyroki NSA, które przesądziły o tym, że  
strefa płatnego parkowania musi być oznaczona i znakami pionowymi i znakami poziomymi. 
Przymierzamy się do tego w taki sposób, że w strefach płatnego parkowania, w trzech 
sektorach: Śródmieściu, Aniołkach, Oliwie, zrobione zostały projekty  organizacji ruchu. I  
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jest szczegółowy harmonogram do mniej więcej marca przyszłego roku, gdzie pozostała 
cała strefa zostanie oznakowana  w taki sposób, jak wymaga tego rozporządzenie Ministra  
Infrastruktury i zostanie to wprowadzone. Przewidujemy, że do zgodności doprowadzimy 
mniej więcej do kwietnia przyszłego roku. 
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Mówił Pan o  projekcie  uchwały - druk nr  887 z listopada br. Czy ten projekt będzie 
procedowany na tej sesji? 
 

Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni 
Tak.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Projekt ten nie został skierowany do naszej Komisji. Nie wiadomo jaka  Komisja będzie  go  
opiniowała? Prosimy pana Przewodniczącego  o wyjaśnienie tego.  
 

Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  zobowiązał się wyjaśnić, dlaczego projekt ten nie 
został skierowany do Komisji Samorządu i Ładu Publicznego. Komisja postanowiła, że 
jeżeli będzie konieczność  wydania opinia do druku nr 887 to posiedzenie w tej sprawie 
odbędzie się  przed sesją, godz. 8:45.  
 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Mamy gości, którzy są zainteresowani tematem dzisiejszego posiedzenia – radnych z 
Dzielnicy Wrzeszcz Górny.   
 

Romuald Plewa – Przewodniczący Rady Dzielnicy Wrzeszcz Górny powiedział między 
innymi: 
Najpierw  chciałbym przedstawić  obecnych tutaj: Pani Halina Człapińska – członek Zarządu 
RD Wrzeszcz Górny, Pan Witold Kuźmicki – przewodniczący Komisji Samorządu i Ładu 
Publicznego w RD Wrzeszcz Górny.  
Miałbym do Pana pytania, które uszczegółowią temat. Jeżeli mieszkaniec wykupuje 
abonament za 120 zł tzn, że może on parkować  w całej strefie  płatnego parkowania.  
 

Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni 
We Wrzeszczu, jeśli pochodzi z Wrzeszcza. Ponieważ jest to abonament mieszkańca, a 
mieszkańcem jest się tam, gdzie się mieszka.  
 

Romuald Plewa – Przewodniczący Rady Dzielnicy Wrzeszcz Górny powiedział między 
innymi: 
Dlaczego wystąpiliśmy do Komisji o poruszenie tego tematu? Dlatego, że nasza Rada 
Dzielnicy stworzyła już kilka uchwał dotyczących problemów parkowania. Ostatnią  
uchwałą, jaką podjęliśmy odnośnie tego tematu to jest ul. Batorego, gdzie wnioskujemy o 
wprowadzenie ruchu od ul. Sosnowej w stronę ul. Żołnierzy Wyklętych, aby była ona 
jednokierunkowa. Układ drogi jednokierunkowej pozwoli uruchomić tam około czterdziestu 
miejsc postojowych i aby również tam była strefa płatnego parkowania. Z takim wnioskiem 
wystąpiło trzydziestu kilku mieszkańców tego rejonu Wrzeszcza. Natomiast niemalże 
równocześnie dostarczono prawie trzysta podpisów mieszkańców Wrzeszcza przeciwnych 
wprowadzaniu tam ulicy jednokierunkowej. Każdy  patrzy na ten problem inaczej. 
W związku z tym przyszliśmy tutaj, aby  dowiedzieć się, jaka będzie wizja i polityka Miasta 
w takich  sprawach.  
 

Halina Człapińska – radna Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Zaobserwowałam, że tam gdzie jest ruch jednokierunkowy, tam gdzie jest miejsce na 
zaparkowanie i tam gdzie jest strefa płatnego parkowania, to jest dużo łatwiej 
zaparkować, aniżeli tam, gdzie tej strefy płatnego parkowania nie ma.  
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To prawda, że te wszystkie centra handlowe, które mają parkingi. Ale, albo nie obejmują 
one wszystkich przybyszów, albo  są tacy, którzy chcą być  dłużej w centrum i nie płacić za 
to.  
Jeżeli są wybiórczo robione  strefy płatnego parkowania, to w tych miejscach, gdzie  na ul. 
Obywatelskiej, na ul. Jesionowej, Batorego, Małachowskiego, Kołłątaja nie ma jak wjechać 
do domu. To są ulice, na których parkują, gdzie tylko się da. Jezdnie są dla  samochodów a 
chodniki dla pieszych. 
U nas, DRMG  buduje chodniki większe niż Unia przewiduje i dalej te samochody parkują na 
chodnikach, co jest absurdem. W związku z tym my z Wrzeszcza Górnego pytamy się, czy 
macie koncepcję całościowego … 
  
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Ja tam mieszkam i jeżdżę ulicą Batorego, dlatego wydaje mi się, że zrobienie jej 
jednokierunkowej nie rozwiąże  nam problemu, bo dopóki jest ona dwukierunkowa to jest 
ona troszeczkę odciążeniem ul. Partyzantów. Rzeczywiście, w tej chwili jest tam bardzo 
niebezpiecznie, ponieważ na jednej części pasa ruchu zaparkowane są samochody   i 
mijanie się dwóch samochodów jadących w przeciwnych kierunkach jest bardzo 
niebezpieczne, a zwłaszcza kiedy jest  już ciemno, pada  deszcz. Jest to naprawdę ryzyko. 
Wydaje się, że najlepszym rozwiązaniem byłby tam zakaz parkowania.  
 

Romuald Plewa – Przewodniczący Rady Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Ale mieszkańcy wnioskują o zupełnie  coś innego. Chcieliby dojechać w  miarę blisko domu. 
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Jeśli będzie tam ulica  jednokierunkowa to zrobi się straszny  korek już na skrzyżowaniu ul. 
Żołnierzy Wyklętych.  
 

Romuald Plewa – Przewodniczący Rady Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Chciałbym uszczegółowić, abyśmy mieli jasność o czym mówimy. Ulica Batorego dzisiaj 
jest ulicą dwukierunkowa na całym odcinku. My chcemy pozostawić, żeby  była  
dwukierunkowa na odcinku od Jaśkowej Doliny do  ul. Sosnowej. Natomiast na  odcinku  od 
ul. Sosnowej do ul. Podleśnej była jednokierunkowa i część przestrzeni jezdni została 
zamieniona na miejsca parkingowe. Jedyny problem jest taki, że na odcinku od ul. 
Sosnowej do ul. Topolowej, ci co tam mieszkają będą musieli robić rundkę żeby wyjechać, 
czy wjechać na swoją posesję. To jest jedyny problem.    
 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
My tego tutaj nie rozwiążemy dlatego proponuję, aby Rada Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
zrobiła  spotkanie, na które zaprosi przedstawicieli ZDiZ i  coś ustali.   
 
Romuald Plewa – Przewodniczący Rady Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Mieliśmy kilka spotkań z ZDiZ. Zarząd Dróg i Zieleni jak gdyby zaproponował te rozwiązanie 
wspólnie z nami i mieszkańcami, którzy to akceptowali. Były  chyba trzy takie spotkania. 
Na pewno tutaj nie jest miejsce, abyśmy cos  ustalali. Na pewno trzeba się spotkać i temat 
ten przedyskutować, ale wykorzystując tutaj obecność Pana Dyrektora i radnych branżowej 
komisji, chciałbym zwrócić uwagę na taki problem, że nie tylko we Wrzeszczu Górnym, ale 
w całym mieście remontujemy chodniki. Potężne pieniądze na to idą z budżetu 
obywatelskiego i z budżetu rad dzielnic. Ale niestety nie przewiduje się, żeby w ramach 
tych prac były wyznaczone  miejsca postojowe. Brak linii to jak ma on zaparkować. 
 
Marian Menczykowski – Rada Dzielnicy Chełm 
Zgodnie z przepisami ma zostawić 1,5 metra na przejście dla pieszych.  
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Romuald Plewa – Przewodniczący Rady Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Ale nie ma wyznaczonych miejsc i jeśli byśmy to nagłośnili, to osoby, które tam parkują nie 
muszą płacić. Chodzi mi jednak o to, aby miasto przewidziało, że jeżeli chcemy mieć 
strefę płatnego parkowania, miejsca postojowe, to żeby była różnica między chodnikiem a 
miejscem, gdzie …. 
 

Marian Menczykowski – Rada Dzielnicy Chełm 
Przed chwilą Pan powiedział, że do kwietnia będzie to unormowane.  
 

Romuald Plewa – Przewodniczący Rady Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Nie będzie skoro jest już chodnik zrobiony. Co za problem zrobić innym kolorem kostki. Na 
całym świecie  tak się robi.  
 

Marian Menczykowski – Rada Dzielnicy Chełm 
Ale czy kolega słyszał, co powiedział przedstawiciel ZDiZ ? On to unormuje. Nie ma 
znaczenia czy będzie to taka płytka  czy taka płytka. Jeżeli będzie to zamalowane, będzie 
oznakowane znakami poziomymi i pionowymi, to nie ma chyba znaczenia.   
 

Halina Człapińska – radna Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Czy Miasto przewiduje podjęcie uchwały  o rozszerzeniu strefy płatnego parkowania. Czy 
jest taki projekt.  
 

Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni powiedział między innymi: 
Projekt taki jest. Tym projektem jest generalna, główna uchwała o strefie płatnego 
parkowania. Zapraszam na stronę internetową Urzędu Miejskiego i tam można  odnaleźć tą 
uchwałę, do której są załączniki graficzne. One wskazują teoretyczne obszary w całym 
mieście, w którym ta strefa jest przez Radę Miasta Gdańska uchwalona. Chciałbym, 
żebyście Państwo odróżnili pewną rzecz. A mianowicie – czym innym jest uchwała i ta 
mapka - to jest ten plan docelowy, o którym Pani wspomina. Czym innym jest wyznaczenie 
znakami poboru opłaty. Mając taką  uchwałę, zarządca ruchu, który my do tej pory  
sprawujemy, może tymi znakami wyznaczyć miejsca, jeżeli będzie miał urządzenia, czyli 
parkometry.  
 

Halina Człapińska – radna Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Doszliśmy do tego, aby całościowo i globalnie to, o co nam chodzi rozpatrzyć i 
zagospodarować strefy płatnego parkowania to potrzebne są środki na parkometry i 
wyrysowanie tego o czym mówiłam. To jest do zrobienia wtedy i rozładuje się  to całe 
napięcie, jeżeli będą pieniądze na parkometry, wyrysowanie wszystkich miejsc 
postojowych  - oznaczenie poziome i pionowe znakami.  
 

Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni powiedział między innymi: 
 W tej chwili jesteśmy już  w pierwszym etapie tych prac, a w przyszłym roku do kwietnia 
jest kolejny etap znakowania miejsc postojowych.  Chciałbym zauważyć  jedną rzecz - jest  
to mój komentarz i przez wielu komunikantów powtarzany. Rozporządzenie o oznakowaniu 
stref jest oznakowaniem wyjątkowo nietrafionym. W Gdańsku proponujemy i od lat 
stosujemy następującą zasadę: mniej znaków drogowych, które zaśmiecają  drogi i które 
powodują, że my jako  kierowcy widzimy na każdym miejscu tylko znak, znak i znak a 
zapominamy o tym, czego żeśmy się uczyli na kursie prawa jazdy. Są pewne ogólne zasady, 
do których trzeba się stosować.     
Gdańsk podjął działania, poszły  nasze  pisma i również podjęliśmy rozmowy z ministrem 
Smolińskim, żeby zwrócić uwagę na ten aspekt sprawy, kiedy kierowca mówi w  ten 
sposób,  że nie wie, czy mogę tutaj stanąć  czy nie. Będzie znak to nam dokładnie powie. 
To nie wiem, czego w końcu  uczymy się.    
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Halina Człapińska – radna Dzielnicy Wrzeszcz Górny powiedziała między innymi:  
Ja się  z Panem zgadzam, ale my tego tutaj akurat nie załatwimy. Ale  chciałabym, aby w 
naszej świadomości już gdzieś się rodziła sytuacja, że ten kawałek terenu przed moim 
domem, który służy wszystkim mieszkańcom, jest akurat  pod mój samochód i nikt inny nie 
może tam stanąć. To są nasze  przyzwyczajenia. Uważam, że zmienia się czas, raz  stoję 
tam ja, a raz staję kawałek dalej,  a nie  syndrom gorących miejsc.  
Drugi aspekt to taki, aby do wszystkich dotarła np. możliwość zaparkowania 
jednokierunkowego na jezdni. Parkując  na ulicy zaparkujemy więcej samochodów  aniżeli 
parkując na chodniku omijając drzewa. Jest wiele ulic w Gdańsku mocno  zadrzewionych. 
Liczę na to, że ulice w Dolnym Wrzeszczu nie będą zapchane, bo to jest konflikt, który 
będzie narastał.   
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Przepis mówi jednoznacznie  jak można parkować, aby  pozostawić miejsce  dla pieszego 
na chodniku. W dużych miastach jest problem z parkowaniem, to wiadomo. Nie dotyczy to 
tylko Gdańska. Najlepiej byłoby, aby każdy miał swoje miejsce i tam parkował, ale 
niestety tak nie jest. Wiadomo, że  developer jak buduje budynek i chce się mieć miejsce 
parkingowe na parkingu to trzeba je sobie po prostu wykupić do mieszkania. 
 

Halina Człapińska – radna Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Czy oprócz developerów,  Miasto przewiduje gdzieś przed miastem parkingi. Coraz więcej 
dużych miast nie wpuszcza  do centrum samochodów. Czy Miasto, aby nie karać przewiduje 
przed Wrzeszczem takie parkingi?   
 

Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni 
W samym Wrzeszczu nie. Generalnie Miasto propaguje i inwestuje przy okazji różnego 
rodzaju inwestycji drogowych tzw. park driver tj. miejsca,  do których przyjeżdża się 
generalnie z zewnątrz, zostawia samochód i przesiada  się  do komunikacji miejskiej.   
 

Romuald Plewa – Przewodniczący Rady Dzielnicy Wrzeszcz Górny 
Czy można by dla Wrzeszcza Górnego i Dolnego zrobić  analizę, czyli ilość zameldowanych 
osób z pojazdami samochodowymi i dane  od ZDiZ  ile mamy w ogóle miejsc postojowych w 
tym  obszarze.   
Drugie – w jaki sposób przewidujemy rozwiązać  problemy  wielkich centrów handlowych, 
jak Galeria Bałtycka, i inne.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
O takie dane może  wystąpić rada Dzielnicy. Niemniej taka analiza będzie bardzo niejasna, 
ponieważ ludzie wynajmują mieszkania, we Wrzeszczu mieszkają studenci i tak naprawdę 
oni nigdzie nie figurują a samochody  ma prawie każdy. Np. mieszkanie  trzy pokojowe 
wynajmuje trzech studentów i mają trzy samochody.   
 

Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni 
Odnośnie tego co Pan powiedział.  W tej chwili pod auspicjami Zarządu Dróg i Zieleni 
mamy grant europejski i pierwszym etapem tego  programu  związanego z mobilnością jest   
kwestia parkingowa, którą uznaliśmy jako tą najważniejszą i do końca  roku efekty i 
wnioski z tego płynące  powinny być gotowe.   
 

Marian Menczykowski – Rada Dzielnicy Chełm 
Zostały wykonane badania odnośnie ruchu w mieście Gdańsku. Zapoznajcie się Państwo z 
tym, jest to opublikowane  w Internecie.  Z tych badan wynika, że 46% ma samochody i 
używa  ich w przemieszczaniu się po mieście Gdańsku. 32%  tylko i wyłącznie korzysta z 
komunikacji  miejskiej, 6 % mieszkańców Gdańska  korzysta z rowerów, a 21 % porusza się 
pieszo. To są bardzo świeże badania, była konferencja prasowa i wczoraj zostały 
wyświetlone  w Internecie na stronie Miasta Gdańska.       
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Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuje, rozumiem, że temat wyczerpaliśmy. Przechodzimy  do  ostatniego punktu 
porządku .  
 

PUNKT  4 
Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Do Komisji wpłynęła odpowiedź na pismo, które Komisja skierowała  do Wyższej Szkoły 
Zarządzania. Dostaliśmy odpowiedź w sprawie, czy Pani Żaneta Geryk została 
poinformowana o ocenie swojej pracy. Otrzymaliśmy również wyciąg ze statutu, o który 
Komisja prosiła oraz upoważnienie Kanclerza  dla  rektora Pana E. Szneidrowskiego – 
otrzymaliście  to Państwo  droga elektroniczną.  Nie otrzymaliśmy jednak  odpowiedzi od 
radnej Żanety Geryk. W związku z tym, w dniu wczorajszym wystąpiłam  pismem do Pani 
Geryk   o pilne ustosunkowanie się  do wcześniejszego pisma Komisji w sprawie złożenia 
dodatkowych wyjaśnień.  Pismo to otrzymała  drogą e-mailową jak również wczoraj 
wręczyłam jej osobiście  to pismo.  
Na razie nie mamy pełnej dokumentacji, żeby dalej tą sprawę procedować i uważam, że 
powinniśmy poczekać na odpowiedź od Pani Żanety Geryk.  
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
No właśnie, to jest to o czym mówiłam. Wdaliśmy się w dyskusję, a mieliśmy bardzo mocny 
argument – mówiąc ogólnikowo  obrona mandatu radnego.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Na dzień  dzisiejszy jest tak, że poczekamy z tym  do Komisji w  grudniu i rozpatrzy  nawet 
jak nie wpłynie  pismo od  radnej Geryk.  
Komisja nie zgłosił a sprzeciwu  do tak zaproponowanego  dalszego procedowania tej 
sprawy. 
 
Przewodnicząca  również  poinformowała, że  przesłała do Pana Prezydenta pisma  Rady 
Dzielnicy Śródmieście i Chełm  z prośbą przeanalizowanie możliwości proponowanych 
zmian granic  dzielnic – czekamy na odpowiedź.  
 
Więcej spraw nie zgłoszono . Na tym  Przewodnicząca stwierdziła  wyczerpanie porządku 
obrad   - godz. 18:00.  
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